## Message

信息

**Behavior Covenant** 

行為之約

梁誠德牧師 Pastor Tony Leung

行為之約 Covenant of Works

神和亞當的約 A covenant between God & Adam

永生的應許 A promise of eternal life

完全順服的要求 A condition of perfect obedience

死亡的懲罰 A penalty of death

## 行為之約Covenant of Works 創世記 Genesis 2:15-17

- 15 耶和華神把那人安置在伊甸園裡, 叫他耕種和看守那園子。
- 16 園中各樣樹上的果子, 你都可以吃;
- 17 只是那知善惡樹的果子, 你不可吃; 因為你吃的時候, 你必要死
- 15 The Lord God took the man and put him in the garden of Eden to work it and keep it.
- 16 You may surely eat of every tree of the garden,
- 17 but of the tree of the knowledge of good and evil you shall not eat, for in the day that you eat of it you shall surely die!

1. 神造亞當 God made Adam vv. 4-7

2. 神立伊甸 God set Eden vv. 8-17

3. 神領夏娃 God led Eve vv. 18-25

- 1. 神用地上的塵土造成人形 God formed the man of dust from the ground which humbles us. 把生氣吹進他的鼻孔裡 But only when God breathed into Adam's nostrils...THE BREATH OF LIFE 那人就成了有生命的活人, 名叫亞當 the man became a living creature
- 2. 神設計我們可以生存的樂園 (伊甸園)
  God knows what we can live in the garden of Eden
- 3. 神按我們的需要賜我們幫手
  God gives us helper according to our need

創世記 Genesis 1:28

"要生養眾多,遍滿地面,治理這地,也要管理海裡的魚、空中的鳥,和地上各樣行動的活物。

"Be fruitful and multiply and fill the earth and subdue it, and have dominion over the fish of the sea and over the birds of the heavens and over every living thing that moves on the earth."

創世記 Gen. 1:29

29 神 說:

看哪,我將遍地上一切結種子的菜蔬和一切樹上所結有核的果子 全賜給你們作食物。…"

"Behold, I have given you every plant yielding seed that is on the face of all the earth, and every tree with seed in its fruit. YOU SHALL HAVE THEM FOR FOOD. ..."

- 創世記 Gen. 2:4
- 4 這是創造天地的起源(可譯作家譜,族譜): 耶和華神造天地的時候,
- 4 These are the generations of the heavens and the earth when they were created, in the day that the Lord God made the earth and the heavens.